
 

 
 

Kolegium ředitele Fyzikálního ústavu 
6. zasedání dne 12. března 2021 

 
 

Z á p i s 
 
 
Přítomni:  prof. Stuchlík, doc. Kovář, Polášková, Bc. Kapušová, Černínová 
 
Online:  doc. Slaný, doc. Hledík, doc. Török Mgr. Petrásek  
 
Program: 

1. Strategický záměr FU na období 2021+ 
2. Plán realizace SZ FU pro rok 2021 
3. Hodnocení činností FU za rok 2020 
4. Výsledky hospodaření FU v roce 2020 
5. Organizační opatření  
6. Zapojení FÚ do výzkumného konsorcia 

 
1. Strategický záměr FU na období 2021+ 

o Prof. Stuchlík seznámil kolegium s hlavními body SZ FU. Návrh záměru byl zaslán 
prorektoru doc. Gongolovi a dle jeho vyjádření byl inspirací pro modifikace SZ SU. Po 
přesnění bude SZ FU 2021+ předložen k diskusi s vedením SU a poté ke schválení VR 
FU.  

 
2. Plán realizace SZ FU pro rok 2021 

o Prof. Stuchlík vytváří návrh realizace SZ FU a požádal členy kolegia o předložení 
případných konkrétních návrhů plánů na rok 2021, jež budou vycházet z dlouhodobých 
záměrů.  

 
3. Hodnocení činnosti FU za rok 2021 

o Prof. Stuchlík informoval o tom, že pro jednání VR FU byly připraveny výroční zprávy o 
vědecké a pedagogické činnosti FU v roce 2020. Dále byl připraven plán výzkumných 
aktivit FU a obou výzkumných center pro období 2021-23. Součástí výročních zpráv 
jsou i tabulky hodnotící aktivitu jednotlivých pracovníků FU. VZ pro ekonomickou část 
zpracovává L. Polášková s T. Kupkovou. Podklady pro výroční zprávu SU zpracovaly Bc. 
T. Kapušová a H. Černínová a L. Polášková. 

 
4. Výsledky hospodaření FU v roce 2020 

o Prof. Stuchlík informoval, že v oblasti RVO bylo převedeno do fondu 1,269 mil. Kč 
v členění 929 tis. Kč VCTFA a 340 tis. Kč VCPFZD. Do Fondu rezerv bylo převedeno 2 
mil. Kč, zisk představuje 15. tis. Kč. 

 



5. Rozpis rozpočtu SU 
o Dosud byl stanoven jen stabilizační faktor RVO. Pro FU stanoven ve výši 22.365.343 Kč, 

rozdělení bude realizováno dle podílů na RVO v roce 2020. 
 
6. Organizační opatření 

a) Průběžně jsou dle vládních a rektorských nařízení upravována pravidla provozu budovy 
BN13 v gesci H. Černínové. 

b) Je připravováno nové pracoviště pro referát vědy a zahraničních styků.  
c) Je připravováno vytvoření referátu vnějších vztahů.  
d) Nominace Mgr. Lančové jako studentské zástupkyně SU do komise Vzdělanější a 

zaměstnanější kraj pod Regionální stálou konferencí MSK.  
 

7. Sběr dat do RIV 
o Termíny:  23.4.2021 (GAČR) 

  7.5.2021 (MŠMT) 
 Gesce: Bc. T. Kapušová, sběr dat: Mgr. P. Jalůvková, kontrola: Dr. Hladík. 
 
8. Informace z KR 

a) UNISPACE – umístění obrazovek na BN13 v gesci H. Černínové 
b) Ambasador stud. Programů – za doktorské studium navržen Mgr. D. Ovchinnikov. 

 
9. Hodnocení pracovníků FU za rok 2020 

a) Hodnocení vychází z výročních zpráv za vědeckou a pedagogickou činnost. 
b) Vzhledem k pandemii je projednáno pouze s vedoucími výzkumných a edukačních 

center.  
c) Hodnocení vědeckých aktivit vychází z publikačních výsledků kvalifikovaných bodově 

dle pravidel Metodiky 17+, a to za období 2020 + 2018-2019. (Přednáškové aktivity 
nejsou vzhledem k pandemii posuzovány).  
Výsledky hodnocení jsou shrnuty v tabulkách vypracovaných pro obě výzkumná 
centra. Relevance prací je reflektována přehledem highly cited prací (dle WOS). Shrnutí 
výsledků:   VCTFA: 492 bodů (10 highly cited prací)   

VCPDZD: 122 bodů (1 highly cited práce) 
  Lze konstatovat, že vynikajících výsledků dosahují především Dr. Konoplya, Dr. Ovalle, 
prof. Stuchlík a Dr. Tursunov z VSTFA, jehož doktorská práce získala několik přestižních 
ocenění v rámci ČR, a prof. Abramowicz z VCPFZD. Jistým zklamáním jsou výsledky studentů a 
studentek doktorského studia zařazených v rámci VCPFZD, jež v součtu nedosahují např. 
výsledků doktorandky A. Zinhailo z VCTFA. Na druhé straně je ovšem nutno vysoce ocenit podíl 
doktorandky Mgr. D. Lančové z VCPFZD při zajišťování realizace konference RAGtime a jejího 
sborníku i při přípravě popularizačních zpráv o vědeckém výzkumu na FU. 

d) Hodnocení pedagogických aktivit vychází z tabulky reálné výuky v roce 2020 
zpracované pro obě edukační centra.  

o Z rozložení reálné výuky vyplývá nutnost jemného doladění rozložení úvazku na 
vědeckou a pedagogickou činnost u některých pracovníků výzkumných center. 

o U pěti pracovníků ECAF bylo zjištěno, že nesplňují kvalifikační předpoklady SU. 
Doc. Hledík podá do konce dubna návrh na řešení tohoto problému u všech 
uvedených pracovníků.  



o Při rozboru studentských dotazníků nebyly registrovány závažné stížnosti. 
Výstupy dotazníků jsou průběžně využívány pro zvyšování kvality výuky. 

o Vzdělávací proces v roce 2020 rozhodujícím způsobem negativně poznamenala 
pandemie a jí vynucené zásahy do způsobu výuky. Nicméně, přes negativní vlivy 
je možno výsledky hodnotit pozitivně. Zdůrazněme, že nejmenší negativní vliv 
se projevil v případě doktorských studií, jež jsou do značné míry 
individualizovány.  

 
 
 
Zapsala: Hana Černínová 
  


